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ACTA DE SESSIO DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Identificacio de la sessio:

Num. : 01/2021 
Caracter: ordinari 
Data: 19 de gener de 2021 
Horari: de 19:03 a 21:06 hores 
Lloc: Sessio Plenaria virtual

Hi assisteixen:

ALCALDE-PRESIDENT: Pere Regull i Riba (JxV)

REGIDORS I REGIDORES (per ordre alfabetic):

Ramon Arnabat i Mata (VeC) 
Montserrat Arroyo i Ferrando (PSC) 
Salvador Campama i Romeu (ERC) 
Anna Doblas I Ruiz (JxV)
Montse Espinosa i Sospedra (ERC) 
Eladio Garcia i Lodeiro (Cs)
Monica Hill i Gimenez (ERC)
Miquel Medialdea i Guijo (PSC)
Joan Manel Montfort i Guasch (JxV) 
Meritxell Montserrat i Mestres (JxV) 
Ricard Rafecas i Ruiz (JxV)
Maria Ramon i Martinez (CUP) 
Dolors Rius i Marrugat (JxV) 
Francisco Romero i Gamarra (PSC) 
Aureli Ruiz i Mila (JxV)
Pere Sabat i Lluverol (ERC)
Lourdes Sanchez i Lopez (PSC) 
Gemma Urgell i Rocias (ERC)
Noe! Vihas i Serrano (CUP)
Ramon I. Zaballa i Serra (PSC)

Excusa la seva absencia:

- Cap

Es present el secretari de PAjuntament, Eduard Marco i Alberti, i tambe la 
interventora general Lidia Ruiz Ortiz.

Desenvolupament de la sessio

ACTA PLE. Aprovacid si s'escau, de Pacta de la sessio ordinaria del dia 
15/12/2020.

1.
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L'acta del dia 15 de desembre de 2020 es aprovada per assentiment.

ALCALDIA

1/2021/1014 CALENDARI PLENS; Aprovacio, si escau, del calendar! de 
Plens ordinaris per 2021.

2.

Ates que per acord del Pie de data 25 de juny de 2019, es van fixar les regies de 
calcul de les dates de celebracio dels Plens ordinaris de TAjuntament.

Ates que es considera pertinent establir una previsio anual de les dates de 
celebracio dels Plens ordinaris i les seves corresponents comissions informatives 
per a la millor planificacio de les tasques dels serveis administratius i dels regidors 
i regidores.

Per tot aixo es sotmet al Pie Tadopcio del sequent ACORD:

Primer. Aprovar el calendar! de sessions ordinaries del Pie i de les Comissions 
Informatives d'aquesta corporacio, per I'any 2021.

Comissions
Informatives PieMes
12/01/2021 19/01/2021Gener

Febrer 09/02/2021 16/02/2021
23/03/202116/03/2021
20/04/2021Abril 13/04/2021

11/05/2021 18/05/2021
08/06/2021 15/06/2021

20/07/2021luliol 13/07/2021
Agost

14/09/2021 21/09/2021Setembre
Octubre 13/10/2021 19/10/2021

16/11/2021Novembre 09/11/2021
Desembre 14/12/2021 21/12/2021

Segon. Facultar a Talcalde, previa consulta als portaveus dels grups municipals, 
modificar la data preestablerta, quan ho aconsellin raons objectives, com per 
exemple les necessitats detramitacio dels expedients que s’hagin de sotmetre al Pie.

Tercer. Facultar als regidors i regidores delegats/des d'Area a modificar la data 
preestablerta de les corresponents Comissions Informatives quan sigui 
aconsellable per raons objectives.

Quart.- Publicar aquest acord al Butlleti Oficial de la Provmcia i al Tauler d'anuncis 
d'aquest Ajuntament als efectes del seu general coneixement.
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Cinque.- Comunicar aquest acord a tots els diferents departaments de 
I'Ajuntament per a la seva constancia.

■" 4 V

VOTACIO:

El dictamen es aprovat per assentiment favorable unanim.

INTERVENCIONS:

No n'hi ha

SERVEIS CENTRALS I GOVERNACIO

12/2020/CNT SERVEI DE NETEJA VIARIA; Adjudicacio si escau, del 
contracte per a la prestacio del servei de neteja viaria del terme municipal de 
Vilafranca del Penedes.

3.

La Comissio informativa de Serveis Centrals i Hisenda PROPOSA al Pie municipal, 
per a la seva consideracio i, si s'escau aprovacio, el dictamen sequent

ANTECEDENTS

El Pie de la Corporaclo, en sessio de data 20 d'octubre de 2020, va aprovar la 
memoria d'inici i ^expedient de contractacio administrative per a la prestacio del 
servei de neteja viaria del terme municipal de Vilafranca del Penedes mitjangant un 
contracte reservat a centres especials de treball, segons expedient numero 
12/2020/CNT.

Durant el termini de 30 dies establert per a la presentacio de propostes es van 
presenter les seguents empreses:

• FUNDACIO PRIVADA MAS ALBORNA, en data 26/11/2020 a les 08:33:53

La Mesa de contractacio es va reunir en dates 30 de novembre i 14 de desembre de 
2020 proposant a I'organ de contractacio I'adjudicacio del contracte per a la 
prestacio del servei de neteja viaria del terme municipal de Vilafranca del Penedes 
mitjangant contracte reservat a centres especials de treball, d'acord amb el sequent 
ordre de classificacio:

1.- FUNDACIO MAS ALBORNA 49,02 punts

En data 16 de desembre de 2020 es va obtenir Certificat del Registre Electronic 
d'Empreses Licitadores de la Generalitat de Catalunya de I'empresa FUNDACIO MAS 
ALBORNA en el qual consten les dades d'aptitud i capacitat de la mateixa, certificat 
d'estar al corrent de les seves obligacions tributaries i amb la Seguretat Social 
vigents, la solvencia economica i financera i I'acreditacio d'estar inscrit en el 
Registre de Centres Especials de Treball de Catalunya.
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Per Resolucio de data 17 de desembre de 2020 es van classificar les propostes 
presentades a la licitacio i es va requerir a I'empresa FUNDACIO MAS ALBORNA per 
a que, en el termini maxim de 10 dies presentes la documentacio acreditativa de la 
solvencia tecnica i professional requerida en el Plec de Clausules administratives 
particulars que regeix la contractacio.

En data 18 de desembre de 2020, I'empresa adjudicataria ha presentat la 
documentacio requerida per I'esmentada resolucio.

Fonaments Juridics

Articles 150, 151 i 153 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del 
Sector Public.

La competencia per a contractar correspon al Pie de la corporacio de conformitat 
amb I'apartat 2 de la Disposicio Addicional Segona de la Llei 9/2017, de 8 de 
novembre, de Contractes del Sector Public, tenint en compte que el valor estimat 
del contracte supera el 10% dels recursos ordinaris dels pressupost I la quantia de 
sis milions d'euros

En virtut dels anteriors antecedents, s'ACORDA:

Primer.- Adjudicar el contracte per a la prestacio del servei de neteja viaria del 
terme municipal de Vilafranca del Penedes mitjangant contracte reservat a centres 
especials de treball a favor de I'empresa FUNDACIO MAS ALBORNA amb CIF 
G63570709, per un import total, pels dos anys de durada del contracte, de 
3.178.956,88 € IVA inclos (2.889.960,80 € mes 288.996,08 € corresponents a IVA)

Segon.- Disposar la despesa per import de 1.589.478,44 € (IVA inclos) amb carrec 
a I'aplicacio pressupostaria 4.16302.22700 de I'exercici 2021.

Preveure la despesa per import de 1.589.478,44 € (IVA inclos) per I'exercici 2022

Tercer.- Nomenar com a responsable del contracte a la Sra. Pruvi Almirall Bertran, 
Tecnica de Serveis Urbans d'aquest ajuntament.

Quart.- Notificar a FUNDACIO MAS ALBORNA que, de conformitat amb I'article 
153.3 LCSP i ates que es tracta d'un contracte susceptible de recurs especial en 
materia de contractacio, aquest no es podra formalitzar abans que transcorrin 15 
dies habils des de la remissio de la notificacio d'adjudicacio.

Cinque.- Publicar I'adjudicacio del contracte en el Perfil del contractant.

Sise.- Comunicar les dades basiques del contracte al Registre de Contractes del 
Sector Public.

VOTACIO:
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El dictamen es aprovat per 20 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 5 PSC, 2 CUP, 1 VeC) i 1 
abstencio (1 C's).

INTERVENCIONS:

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que es tracta de I'adjudicacio del contracte mes 
important que licita I'ajuntment. Es va presentar una sola empresa, la Fundacio Mas 
Alborna. Es van realitza les diferents meses obrin I'oferta presentada i ara pertoca 
I'adjudicacio.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia que s'abstindra i manifesta que troba a faltar mes 
licitadors. Que nomes es present! una sola empresa, pot ser significatiu d'una 
practice coMusoria.

Posa de relleu que la puntuacio de la part de I'oferta que depen d'un judici de valor, 
va assolir 31.20 punts sobre 60 possibles i que la puntuacio sobre criteris objectius 
va ser de 18 sobre 40, que dona un total de 49.2 sobre 100.

Finalitza preguntant com es faran els controls de qualitat del serve!.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) anuncia el seu vot favorable i manifesta que el concurs 
ha estat correcte i el fet que es present! una sola empres, per si mateix, no vol dir 
res. .

Aquest tipus de contractacio responsable i propera, es un camf. La Fundacio Mas 
Alborna ja ha demostrat que es una empresa tecnicament eficient i socialment 
responsable. Es una bona eleccio.

El Sr. Noel Vihas (CUP) manifesta que prioritzen la gestio publica municipal i en 
aquells casos que no es possible, cal prioritzar la contractacio d'empreses socials, 
com es el cas.

Fa uns mesos es va Intentar fer demagogia quan es va presentar la mocio per 
I'empresa municipal de serveis publics, dient que estaven a favor de la contractacio 
privada del servei de neteja. Aquest es un cas especial d'empresa de caracter 
social.

La Sra. Gemma Urgell (ERC) manifesta que si s'han d'externalitzar serveis. Es 
important que es prestin de manera socialment responsable. Grades a aixo, 37 
persones amb rise d'exclusio social tenen feina.

ALCALDIA

MOCIO SOBRE PAGAMENT (ATC); Mocio presentada1/2021/1029
pel grup municipal d'ERC a proposta de I'ANC (Assemblea Nacional Catalana), 
per tal de fer el pagament d'impostos estatals a I'Agencia Tributaria de 
Catalunya.

4.
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MOCIO QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL D'ERC A PROPOSTA DE L7\NC 
(ASSAMBLEA NACIONAL CATALANA DE VILAFRANCA) PER TAL DE FER EL 
PAGAMENT D'IMPOSTOS ESTATALS A L'AGENCIA TRIBUTARIA DE CATALUNYA 
(ATC)

1.- Exposicio de motius

La recaptacio tributaria consisteix en I'exercici de les funcions administratives 
conduents al cobrament dels deutes tributaris. L'Estat gaudeix de la potestat 
originaria per a establir tributs, i les comunitats autonomes i la resta d'entitats 
locals poden establir i exigir tributs d'acord amb la Constitucio i les lleis.

Per tant, cada administraclo disposa de la possibilitat d'establir i exigir tributs 
d'acord amb el marc legal esmentat. Aixo no treu, pero, que entre elles es puguin 
dur a terme convenis i acords en la gestio i recaptacio, aixi es recull per exemple a 
I'article 5.4 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, general tributaria, en la qual 
s'estableix que I'Estat i les comunitats autonomes podran subscriure acords de 
coMaboracio per a I'aplicacio dels tributs.

Sense anar mes lluny, la Generalitat de Catalunya, per mitja de ('Agenda tributaria 
de Catalunya (ATC), va tenir un conveni subscrit amb I'Agencia estatal 
d'administracio tributaria (AEAT) que es va iniciar el dia 26 de setembre de 2006, 
en el qual I'AEAT assumia la gestio en la via executive dels ingressos de dret public 
gestionats per la Comunitat autonoma de Catalunya, i en el qual es regulava, entre 
altres, com es feien les transferencies de fons recaptats per part de I'AEAT cap a 
I'ATC.

Per tant, podem concloure que I'efecte material de pagar els impostos estatals, que 
habitualment recaptava I'AEAT, a I'ATC es una accio que te un encaix legal i que, a 
mes, dona compliment al principi de finestreta unica, de tal manera que es facilita 
al ciutada la presentacio de la documentacio a les diferents administracions.

Actualment, la Generalitat tan sols recapta el 5,3 % dels impostos que paguem les 
catalanes i els Catalans, basicament aquells que son propis de la Generalitat (grans 
establiments comercials, habitatges buits, actius no productius...) I aquells cedits 
per I'Estat espanyol (successions i donacions, patrimoni, actes jundics documentats 
I transmissions patrimonials). Els grans impostos (IVA, IRPF, IS) els recapta I'Estat 
directament i en transfereix una part a les comunitats autonomes.

Un criteri de subsidiarietat i de simplificacio administrative, aconsella efectuar tots 
els pagaments d'impostos a un unic destinatari, que es I'ATC. En aquest sentit, 
aquesta ja ha signat molts convenis de recaptacio d'impostos amb ajuntaments i 
diputacions, fet que provoca una implantacio cada vegada mes forta a tot el 
territori, aixi com una visio d'ens recaptatori, mes enlla de les actuacions merament 
locals. Cal, ara, que els governs locals actui'n de manera directa per enfortir I'ATC, 
per tal que sigui una entitat realment propera als ciutadans I a les administracions 
catalanes, I pugui actuar amb I'eficacia necessaria.
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Cal tambe que les administracions publiques animem el Govern de Catalunya 
perque destini els recursos suficients perque I'ATC tingui unes dimensions 
adequades, per tal que pugui ser la receptora de la practica totalitat de I'esforg 
impositiu generat a Catalunya a traves de la seva ciutadania i de les seves 
institucions, i fer efectiu el principi de proximitat, seguretat, eficiencia i simplificacio 
que la politica de recaptacio tributaria requereix.

2.- Fonaments de dret

2.1.- Competencia de I'ATC en el cobrament d'impostos estatals

L'article 204 de I'Estatut d'autonomia de Catalunya, diu:

"1. La gestid, la recaptacio, la liquidacio i la tnspeccio de tots els tributs 
propis de la Generalitat de Catalunya, i tambe, per delegacio de I'Estat, dels 
tributs estatals cedits totalment a la Generalitat, corresponen a I'Agencia 
Tributaria de Catalunya.
2. La gestid, la recaptacio, la liquidacio i la inspeccio dels altres impostos de 
TEstat recaptats a Catalunya corresponen a TAdministracid tributaria de 
TEstat, sens perjudici de la delegacio que la Generalitat en pugui rebre ni de 
la col-laboracid que es pugui establir especialment quan ho exigeixi la 
naturalesa del tribut."

La recaptacio dels impostos estatals es una materia de competencia estatal, que 
amb el procediment de pagament d'impostos a I'ATC en res es desvirtua, ja que la 
formula que es proposa senzillament consisteix a enviar la documentacio a I'AEAT 
emprant I'ATC d'acord amb la forma habitual, mitjangant la seu electronica 
habilitada a la plataforma d'internet de I'AEAT, i quan s'introdueix la forma de 
pagament es diu que es fara efectiu per domiciliacio bancaria, amb un carrec que 
es fa al compte que facilita I'ATC.

De fet, el que succeeix es que s'usa com a intermediari, a I'hora de fer el 
pagament, I'ATC, ja que, en Hoc de posar el compte bancari de I'entitat local, es 
posa el que I'ATC te assignat a les entitats locals en funcio de la provtncia de la qual 
depenen. No hi ha, pertant, assumpcio de competencies estatals.

2.2.- Organ competent per a I'ordenacio dels pagaments

L'ordenacio del pagament es I'operacio comptable que reflecteix I'acte en virtut del 
qual I'ordenador de pagaments, basant-se en una obligacio reconeguda i liquidada, 
expedeix i autoritza la corresponent ordre de pagament contra la tresoreria de 
I'entitat. D'acord amb ('article 21.1.f de la Llei de bases de regim local 7/1985, 
correspon aquesta competencia a ('alcalde, essent una competencia delegable art. 
21.3 de la LBRL 7/1985.

2.3.- Ordenacio de pagaments davant de I'ATC

El pagament efectuat per mitja de I'ATC es un pagament realitzat de manera 
correcta i d'acord amb la normative tributaria de I'Estat espanyol.
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Certament, el pagament ha d'efectuar-se a favor del Tesoro Publico, pero la 
normativa tributaria admet diverses formes d'efectuar el pagament, i una 
d'aquestes formes es la domiciliacio bancaria. Aixi, Tarticle 33 del Real Decreto 
939/2005, de 29 de juliol, que aprova el Reglament General de Recaptacio, diu:

"Artfculo 38. Pago mediante domiciliacion bancaria.
1. La domiciliacion bancaria debera ajustarse a los siguientes requisites:
a) Que el obligado al pago sea titular de la cuenta en que domicilie el pago y 
que dicha cuenta se encuentre abierta en una entidad de credito.
En los terminos y condiciones en que cada Administracion lo establezca, el 
pago podra domiciiiarse en una cuenta que no sea de titularidad del obligado, 
siempre que el titular de dicha cuenta autorice la domiciliacion.
b) Que el obligado al pago comunique su orden de domiciliacion a los 
organos de la Administracion segun los procedimientos que se establezcan en 
cada caso.
2. Los pagos se entenderan realizados en la fecha de cargo en cuenta de 
dichas domiciliaciones, considerandose justificante del ingreso el que a tal 
efecto expida la entidad de credito donde se encuentre domiciliado el pago, 
que incorporara como mfnimo los datos que se establezcan en la orden 
ministerial correspondiente.
3. En aquellos casos en los que el cargo en cuenta no se realice o se realice 
fuera de plazo por causa no imputable al obligado al pago, no se exigiran a 
este recargos, intereses de demora ni sanciones, sin perjuicio de los 
intereses de demora que, en su caso, corresponda liquidar y exigir a la 
entidad responsable por la demora en el ingreso.
4. La Administracion establecera, en su caso, las condiciones para utilizar 
este medio de pago por via telematica."

Per tant, estem davant d'uns pagaments que es fan amb la modalitat de 
domiciliacio bancaria i que estan previstos als models, tant de TIVA com de I'lRPF, 
on hi ha les caselles corresponents per a poder indicar el compte bancari de carrec 
de I'import que s'ha de satisfer a Terari public. En consequencia, la domiciliacio 
bancaria esta regulada i acceptada per I'AEAT.

Tambe es evident que els pagaments es realitzen amb autoritzacio del titular del 
compte, que es la propia ATC, que te aprovats els models corresponents perque es 
faci aquest pagament i, alhora, te dissenyat el circuit informatic per a poder-ho dur 
a terme.

2.4.- Responsabilitat per a la no presentacio dins de termini dels corresponents 
impresos de declaracio

El procediment de pagament per mitja de I'ATC dels impostos consisteix a omplir 
convenientment els documents oficials aprovats per TEstat, a respectar el calendar! 
del contribuent i a pagar el que pertoca en cada cas i dins dels terminis que te 
aprovats TEstat espanyol per normativa de cada tribut.

Cal diferenciar, per una banda, la formalitzacio i presentacio de models i, per una 
altra, el pagament que se'n derivi.
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Pel que fa als primers: formalitzacio i presehtacio, no hi ha cap canvi, ja que els 
models que s'usen son els estatals i s'envien igualment a i'AEAT des de I'oficina 
virtual creada a la pagina web de I'Agencia Estatal Tributaria. Per tant, la seva 
presentacio dins o fora de termini en res depen de la forma en que es fact el 
pagament i, per tant; no ha de comportar desobediencia a la normative espanyola.

No hi ha d'haver infraccio per aplicacio dels articles 198 i 199 de la Llei General 
Tributaria, que classifica com a infraccio tributaria el fet de no presenter o 
presenter incorrectament les autoliquidacions o declaracions tributaries.

2.5.- Responsabilitat pel no pagament dins de termini

El pagament fora de termini es objecte de la imposicio dels corresponents recarrecs 
per presentacio extemporania, pero aquest fet es pot donar tant si es paga els 
impostos directament a I'AEAT com a I'ATC.

El fet de fer el pagament per mitja de I'ATC, si es fa amb temps suficient, i aquesta 
es diligent en les seves actuacions, no te per que pressuposar que els pagaments 
es faran fora de termini. Cal, per tant, ser diligents i respectar els terminis que 
marca I'ATC, que aconsella que el dia 15 de cada mes els impresos estiguin 
degudament presentats per tal de tenir temps material per a tancar tot el proces.

Per altra banda, des de I'any 2012, en que es va usar per primer cop aquest 
sistema, tothom que I'ha usat (empreses, entitats locals i ciutadans) consta al 
corrent de pagament segons el mateix Estat. En consequencia, la practica d'aquests 
anys avala aquest sistema que de cap manera ha estat considerat incorrecte per 
part de I'AEAT, sino que I'avala el fet d'acceptar-lo.

2.6.- Us de I'anomenada finestreta unica

La llei 39/2015, reguladora del procediment administratiu cornu de les 
administracions publiques, regula a ('article 16.4 la possibilitat que els escrits, 
documents i soMicituds dels ciutadans es puguin presentar, entre altres, al registre 
de quaisevol organ administratiu que pertanyi a qualsevol administracio.

En sentit similar, I'article 13.4 de I'esmentada Llei estableix com a dret dels 
ciutadans comunicar-se amb I'administracio a traves d'un punt d'acces general 
electronic. Per tant, fent us d'aquesta possibilitat legal, la presentacio de 
documents a I'ATC, ates que es Torgan administratiu de la Comunitat autonoma de 
Catalunya, es correcte i emparat per norma legal.

A mes, I'AEAT, en els suposits d'endarreriment d'abonament de quantitats rebudes 
en concepte de liquidacions tributaries de I'Estat per part de I'ATC, no ha aplicat cap 
recarrec de constrenyiment ni sancio o, si es el cas, els ha anuMat.

Per tot plegat proposem I'adopcio de I'acord sequent:

1.- El Pie de I'Ajuntament de Vilafranca del Penedes considera que la forma mes 
directa de pagament dels impostos estatals es a traves de I'Agencia Tributaria de 
Catalunya (ATC). Per aquest motiu, i d’acord amb I'obligacio dels organs 
administratius d'actuar sota els principis d'eficiencia, requereix a ('Alcalde, o organ
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en qui delegui, que practiqui el pagament de tots els impostos estatals a traves de 
I'ATC.

2.- Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que increment! els recursos 
de I'ATC per tal que pugui afrontar amb condicions el repte de ser la principal 
administracio recaptadora d'impostos a Catalunya.

3.- Animar la resta d'ajuntaments de Catalunya a fer el pagament de tots els 
impostos estatals a traves de I'ATC.

4.- Trametre un certificat d'aquest acord als Departaments de Presidencia i de 
Vicepresidencia de la Generalitat de Catalunya i a I'ATC, a I'Associacio Catalana de 
Municipis (ACM), a la Federacio de Municipis de Catalunya (FMC), a I'Associacio de 
Municipis per la Independencia (AMI) I a I'Assemblea Nacional Catalana.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per 15 vots a favor (7 JxV, 5 ERC, 2 CUP, 1 VeC) i 6 vots en 
contra (5 PSC, 1 C's).

INTERVENCIONS:

La Sra. Monica Hill (ERC) agraeix la proposta feta arribar per TANC a tots els grups 
que defensen la independencia del pais. Estan totalment d’acord amb el que la 
mocio planteja: pagar els impostos a ['Agenda Tributaria catalana. Fer un exercici 
de sobirania fiscal.

L'any 2012 esquerra va proposarque Vilafranca s'adhens a la campanya: Catalunya 
diu prou, per incentivar la sobirania fiscal. L’any 2013 es va fer una proposta 
similar. L'any 2015 esquerra va presenter una mocio per tal que I'Ajuntament de 
Vilafranca pagues els impostos a I’Agencia Tributaria catalana

Els ajuntaments son basics per generar consciencia ciutadana. Volen que 
I'Ajuntament pagui els impostos estatals a traves de TAgencia Tributaria catalana. 
Volen sobirania fiscal i compromis de I'ajuntament de Vilafranca que, si avui 
s'aprova la mocio, la portin a terme

D'acord amb ['article 98 del Reglament organic municipal, interve el Sr. Roger 
Vives, de I'Assamblea Nacional de Catalunya, que demana el recolzament a la 
mocio amb dos arguments des de l’any interessa que els referits mes propers al 
ciutada siguin forts i independents Tajuda al desenvolupament de la finestreta unica 
la tecnologia la tenim i cal una decisio politica Recorda que I'article 64 d e la Llei 
General Tributaria atorga efectes llibera dos informacions i a Tributaria de I'estat hi 
ha moltes empreses ajuntaments i particulars que ho estan fent si es normalitza 
que tothom treballi amb I'Administracio Tributaria catalana no hi ha d'haver-hi 
inconvenient.

El Sr. Eladio Garcia (C's) anuncia que votara en contra i manifesta que aixo 
provocara un despilfarro economic, sobretot en recursos informatics. Actualment

10



Cfigp^rX AJUNTAMENT 
l|n|r> VILAFRANCA 
<y DEL PENEDES

- :

tots els esforgos s’han de destinar a paliar els efectes de la pandemia. L'Agencia 
Tributaria catalana va ser creada I'any 2007 per recaptar els ingressos de la 
Generalitat, perd els partits Independentistes Than volgut convertir en una 
estructura d'estat. L'Agencia Tributaria catalana ha de fer be el seu treball. El 
contribuent no hi guanya res.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que I'inici de la presentacio I'ha sorpres. 
L'ANC nomes I’ha presentat als grups independentistes I preten que provem tots.

En quan el contingut per a Vilafranca en Cornu, territorialitzar el pagament dels 
impostos es molt important, pero es mes important el model fiscal.

La mecanica sera que s'ingressin els diners a TAgencia Tributaria de Catalunya i 
('Agenda els transferira a Madrid. No es quedaran a Catalunya. Una altra questio 
seria que tinguem un sistema fiscal semblant al base

Li sobra el punt tres dels acords perque Pajuntament de Vilafranca ha de prendre 
decisions per Pajuntament de Vilafranca.

Tambe li sembla important a la visio de la interventora sobre la questio.

La Sra. Maria Ramon (CUP) anuncia que votaran a favor. Es una de les formes per 
caminar i construir estructures. Al juliol de 2015 es va aprovar una mocio en que es 
demanava que els impostos s'ingressessin a I'Agencia Tributaria de Catalunya. 
Moltes de les demandes de la mocio d'avui ja hauria de ser efectives

El Sr. Francisco Romero (PSC) manifesta que I'Agencia Tributaria de Catalunya te la 
seva funcio, que es gestionar tributs de la Generalitat. L'organisme de Recaptacio i 
Gestio Tributaria de la Diputacio gestiona la gran majoria de tributs municipals, te 
un equip de 500 persones i un pressupost 200 milions d'euros. L'Agencia Tributaria 
catalana es un ens de gestio tributaria, no de fer politica. Cal fer la gestio el mes 
eficient possible. La propia Agenda Tributaria de

Catalunya ha fet un conveni amb l'organisme de Gestio Tributaria per poder fer part 
de les tasques que han de fer.

Anuncia que votaran en contra

El Sr. Aureli Ruiz (JxV) manifesta que I'any 2013 els condicionaments juridics van 
fer desestimar el pagament dels tributs a I'Agencia Tributaria catalana per les 
pegues que els va posar intervencio. L'any 2015 va passar el mateix.

Des del 2013 fins ara, la Generalitat mai ha demanat que fern aixo que diu la 
mocio. L'any 2017 els dirigents els van dir que hi havia les estructures d'estat 
creades i a punt pero despres es va passar del euforia a una decepcio absoluta. Des 
de 2017 no s'ha avangat gens. Tenen seriosos dubtes que la independencia 
s'aconsegueixi fent accions com aquesta. Cal una estrategia clara. La mocio deixa 
clar que la Generalitat ha de destinar mes recursos per aquestes coses.
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Es demana que si la Generalitat fa aixd, si guanya alguna cosa. La resposta es que 
no. LI costa mes diners. Per fer el que diu la mocio, cal que els impostos es paguln 
10 dies abans.

Anuncia el vot a favor sempre i quan la Generalitat els digui que aquesta mesura es 
correcta, els ho demani i que es pugui pagar quan toca.

MOCIO SOBRE BAIXA DE (AMI); Mocio presentada pel2/2021/1029
grup municipal de Cs, soMicitant la immediata baixa de I'Ajuntament de 
Vilafranca del Penedes de I'Associacio de Municipis per la Independencia 
(AMI).

5.

VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 1 vot a favor (1 C's) i 15 vots en contra (7 JxV, 5 ERC, 2 
CUP, 1 VeC ).

El grup municipal del PSC no formula vot.

INTERVENCIONS:

El Sr. Eladio Garcia (C's) manifesta que I'Ajuntament de Vilafranca fa un pagament 
anual de 2.900 euros a una entitat que no aporta absolutament res. La finalitat de 
I'entitat es la independencia de Catalunya d'Espanya. Es paga la quota amb els 
impostos dels no independentistes tambe.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que Ciutadans esta en plena campanya 
electora.l Es un debat que cal fer amb una mica de calma. L'ajuntament ja hi es a 
TAMI, Des de Vilafranca en Cornu no veuen gaire ciar la participacio de l'ajuntament 
en aquest tipus d’associacio. Ja hi ha I'Associacio Catalana de Municipis i la 
Federacio de Municipis de Catalunya. El que es tracta es de defensar els interessos 
dels ajuntaments, independentment del color politic de I'alcalde.

Anuncia el seu vot en contra.

El Sr. Noel Vihas (CUP) anuncia el vot en contra.

Manifesta que es una mostra mes de la creuada de Ciutadans contra totes les 
posicions politiques que poden atemptar contra la sacrosanta unitat d'Espanya.

Com ja deia Ovidi, Montllor: Hi ha gent a qui no agrada que es parli, s'escrigui o es 
pensi en catala. Es la mateixa gent a qui no agrada que es parli, s'escrigui o es 
pensi.

A1 Sr. Rafecas, ningu discuteix que els independentistes desitgen la independencia, 
pero cal que ho facin amb els seus diners i no amb els de tots. Demana que els 
regidors ho paguin del seu sou.
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El Sr. Ricard Rafecas (JxV) manlfesta que a projectes socials s'hi dediquen molts 
diners, A aquests projectes hi han molts vilafranquins que no hi estan d’acord. Per 
aixo, no ho han de deixar de fer.

El Sr. Eladio Garcia (Cs) diu que no es pot comparar. Si hi ha gent que no esta 
d'acord amb els diners que es destinen a projectes socials, es una altre problema.

L’alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que son 2.900 euros a I'any. Hi ha altres 
assignacions, com per exemple les dels grup municipals que pot ser la gent els 
considera massa elevades.

MOCIO SOBRE PACTE TEGUISE ; Mocio presentada pel3/2021/1029
grup municipal de VeC, per a exigir canvis legislates per a Terradicacio del 
maltractament animal per a Tadhesio al "pacte de teguise"

6.

MOCIO QUE PRESENTA VILAFRANCA EN COMU AL PLE DE L'AJUNTAMENT DE 
VILAFRANCA DEL PENEDES PER A EXIGIR CANVIS LEGISLATIUS PER A 
L'ERRADICACIO DEL MALTRACTAMENT ANIMAL I PER A L'ADHESl6 AL "PACTE DE 
TEGUISE"

La crisi sanitaria per la COVID 19 ha fet augmentar I'abandonament i no ens ha 
estalviat coneixer en el nostre municipi casos de maltractament animal.

Un dels casos que ha tingut mes repercussio ha estat el del gos Timple, lligat i 
torturat fins a la mort per part d'una parella en el municipi de Teguise (Lanzarote), 
que ha provocat que des de diverses entitats, organitzacions socials i polftiques de 
defensa dels drets i el benestar animal impulsessin el Pacte de Teguise (s'annexa). 
Aquest Pacte, preten ser un ampli acord social, te com a objectiu prevenir i 
penalitzar el maltractament animal a LEstat Espanyol i exigir els canvis legislates 
necessaris per a la seva erradicacio.

La majoria de la poblacio mostra un comportament respectuos i afectuos amb els 
animals, no obstant tenim constancia d'actes de maltractament que generen un 
fort rebuig tal i com es pot comprovar per les nombroses denuncies, de les que es 
fan resso en els mitjans de comunicacio i les xarxes socials i tot i les dificultats 
provocades per Tactual pandemia, sTian convocat mobilitzacions per part dels 
moviments animalistes i persones que estan en contra d'aquesta violencia contra 
els animals.

Catalunya compta amb una de les lleis mes avangades de TEstat pel que fa a la 
proteccio dels animals i el nostre municipi disposa, des del 2018, d'una nova 
Ordenanga reguladora de la proteccio dels animals i de la seva tinenga que es 
forga avangada. Per aquest motiu i precisament per Talta sensibilitzacio, la majoria 
dels nostres veins i veines no toleren la violencia i la crueltat contra els animals, 
es produeixi on es produeixi i exigeixen que s'avanci encara mes en tots els 
ambits: educatius, de sensibilitzacio, familiars, normatius.

Novament es posa de relleu que la sensibilitat social va per davant de la legislacio i 
es reclama que les lleis es posin al costat de la proteccio i la defensa d'una vida 
sense patiment, humiliacions, explotacio i violencia cap els animals.
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En atencio a tot aixo, el Pie de TAjuntament de Vilafranca del Penedes adopta els 
seguents acords:

1. El municipi de Vilafranca del Penedes s'adhereix al Pacte de Teguise \ 
s'afegeix a la peticio de reforma del Codi Civil Espanol per a distingir els 
animals de les coses, com ho referma el Tractat de Lisboa i al regim juridic 
que els atorga el Codi Civil Catala.

2. Instar el Govern de I'Estat a modificar les lleis necessaries per a prevenir 
els casos de crueltat contra els animals, fomentant I'educacio en I'empatia i 
la cultura de la pau i que s'aprovi una Llei Marc de Proteccio Animal 
aplicable a tot I'Estat, que obligui a augmentar els estandards de proteccio. 
Instar el Govern de I'Estat a modificar el Codi Penal i les lleis necessaries 
per a endurir les penes en casos d'especial crueltat.

3. Instar el Govern de I'Estat a reformar la Llei 1/1996, de 10 de gener, 
d'assistencia juridica gratuita per incloure un torn d'ofici especific per la 
defensa i proteccio dels animals que doni cobertura a la necessitat de 
justicia social en aquests suposits on la victima, ['animal, es especialment 
vulnerable per la seva propia naturalesa i per la manca de capacitat, fets 
que impossibiliten que pugui reclamar la restitucio dels seus drets o la 
peticio de mesures contra qui ha lesionat el seu propi benestar.

4. Demanar al Govern de la Generalitat de Catalunya que augment! els 
recursos als Ajuntaments per a desenvolupar les politiques de benestar 
animal i proteccio de la fauna.

5. Promoure la formacio de les treballadores i treballadors publics, 
especialment policia local i bombers, per a I'aplicacio efectiva de tota la 
normativa existent referent al tracte dels animals, tant en I'ambit europeu, 
com estatal, autonomic i local.

6. Traslladar els presents acords als grups politics del Congres, Senat i 
Parlament de Catalunya i a les entitats municipalistes de Catalunya.

VOTACIO:

La mocio es aprovada per unanimitat.

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que el Pacte de Teguise es va fer a I’estiu 
arran uns fets que van passar en aquesta localitat de Lanzarote. Es un pacte contra 
Tabandonament i el maltractament dels animals.

Catalunya te una iegislacio molt avangada de cara a la proteccio dels animals i 
Vilafranca te una ordenanga de les mes avangades dintre de Catalunya.

Es demana aprovar el pacte, demanar al Govern de I’Estat la modificacio legislative 
per garantir aquesta proteccio als animals a tot I’estat. Es demana fomentar la 
formacio dels treballadors publics per a I'aplicacio efectiva de la normativa de 
proteccio d'animals.
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El Sr. Eladio Garcia (C's) felicita a VeC per la mocio.

L’any 2017 Ciutadans va fer una proposta no de llei per tal que els animals 
deixessin de ser coses per a I'ordenament juridic. Cal canviar les actituds. Les 
administracions publiques locals han d’implicar-se i perseguir Tabando.

Anuncia el seu vot favorable.

El Sr. Noel Vinas (CUP) manifesta que els sorpren que demanin la reforma de 
legislacions que ells mateixos poden modlficar. Demanen la derogacio de la reforma 
laboral.

Anuncia que votaran a favor. Es un primer pas de mesures molt limitades. Cal fer 
efectiva la llei de benestar animal de Catalunya. Cal mes compromfs del ens publics 
i mes conscienciacio ciutadana sobre el benestar animal.

El pacte es forga generalista i no preveu la regulacio de la caga o de les baralles de 
galls, que son legals a Canaries.

El Sr. Pere Sabat (ERC) manifesta que troben encertada la mocio. La societat ha 
pres consciencia de que cal combatre-ho. Cal posar en valor la Llei catalana de 
benestar animal. Considera el maltractament animal, una crueltat extrema.

Anuncia el vot favorable.

La Sra. Anna Doblas (JxV) manifesta que Pequip de govern condemnar qualsevol 
tipus de maltractament animal.

A Vilafranca portem molts anys treballant en la millora del tractament dels animals. 
Sempre estan treballant al costat de les entitats animalistes. La llei de proteccio 
dels animals catalana esta molt ben treballada, cosa que no passa a altres parts de 
TEstat espanyol.

Durant el 2020 a Vilafranca, hi ha hagut una conscienciacio molt gran. Hi ha hagut 
menys entrada d'animals al Centre d'atencio d'animals domestics. Hi hagut mes 
adopcions i menys casos de maltractaments. S'han comprovat set denuncies per 
maltractament i han tingut com a resultat,que no hi havia maltractament.

Actualment I'Ajuntament esta a treballant amb el Centre d'acollida d'animals pel 
desplegament del ordenanga i per la formacio de la Policia Local.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) agraeix el suport dels grups municipals a la mocio. 
Vilafranca es una Vila de referenda en benestar animal.

MOCIO SOBRE VENDA AMBULANT DISSABTES; Mocio4/2021/1029
presentada pel grup municipal de VeC, per a reactivar el mercat de venda 
ambulant dels dissabtes.

7.
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VOTACIO:

La mocio es rebutjada per 9 vots a favor (5 ERC, 2 CUP, 1 VeC, 1 C's) i 12vots en 
contra (7 JxV, 5 PSC).

INTERVENCIONS:

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) manifesta que la Idea de fons es que cal pensar i 
reimpulsa el Mercat dels dissabtes de Vilafranca. Cal pensar una estrategia per 
quan soparem la pandemia, puguem reimpulsar el mercat de Vilafranca, que 
genera forga activitat comercial al seu voltant.

Cal superar la crlsi economica de 2008 i Tactual del Covid. Hi ha dos Imies de treball 
a plantejar: repensar Torganitzacio del mercat tant de Tespai que ocupa com 
esponjant les parades I millorar la mobilitat dins del mercat i la informacio del 
mercat.

El mercat, tambe te una concepcio cultural, de la seva historia I importancia per la 
Vila. Cosa que es pot fer des de les campanyes de turisme cultural.

El Sr. Eladio Garda (C's) anuncia el vot favorable.

Manifesta que tot el que sigui reactivar el mercat, es un benefici per Vilafranca.

La Sra. Maria Ramon (CUP) anuncia que votaran a favor.

Manifesta que creuen que s’estan complint les mesures de sanitat. La mocio es una 
bona idea. El mercat pot ser una bona eina al teixit economic local, be sigui 
gastronomic o comercial i apropar la gent de la comarca a la nostra Vila.

La Sra. Montse Espinosa (ERC) manifesta que es cert que els mercats i les fires 
sempre han estat un punt d’atraccio. En els moments actuals, el mercat ha perdut 
la seva vessant ludica. Un cop passi la pandemia qualsevol accio de consolidacio del 
mercat sera important.

El Sr. Joan Manel Montfort (JxV) manifesta que es una mocio en que tots hi poden 
estar d'acord. La feina dels mercats es forga tecnica i votar a favor serla tirar a 
terra la feina dels teenies.

Des de Tinici de la pandemia s'ha treballat sempre per fer el mercat i aixo ha 
comportat molts mals de cap, donat que quan hi ha un canvi s’ha de trucar a tots 
els paradistes i donar-los explicacions. S'ha contractat 11 vigilants de seguretat, 
personal extra a la Unitat de Serveis, agents civics, suport de la Policia Local i 
voluntaris de Proteccio Civil.

Constantment s'esta treballant per la reactivacio dels mercats. El mercat de 
Vilafranca continua
sent un dels mercats de referenda de Catalunya.
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Recorda que el mercat no sedentari de Sant Salvador ja no existeix i en el Mercat 
de la Pelegrina, s'ha actuat de manera similar al Mercat dels dissabtes. Durant la 
pandemia no s'ha liquidat taxa als paradistes que no han pogut venir.

S'ha elaborat un llibre turistic del mercat de Vilafranca que recull la historia del 
mercat i les seves caractenstiques actuals. Conte un planol i esta editat en diversos 
idiomes, Esta disponible a I'Oficina de Turisme

Finalment diu que estan oberts a qualsevol proposta de millora.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) agraeix als grups el suport i reltera I’equip de Govern 
la disposicto a coMaborar per millorar i promocionar el mercat de Vilafranca. Pensa 
que tots tenen clar que el mercat es un element essenclal de la nostra Vila.

8. PRECS I PREGUNTES

El Sr. Eladio Garda (C's) pregunta si les pancartes blaves de f'ANC tenen el permis 
preceptiu. A ell li sembla que no compleixen I'ordenanga de paisatge urba.

El Sr. Ricard Rafecas (JxV) manifesta que dema, ho sabra. Si no el tenen, els direm 
que el demanin i si no el demanen, les retiraran. 4 - «

El Sr. Eladio Garcia (C's) insisteix que a la plaga .de la Constitucio, han tornat a 
tapar el retol del carrer. Demana que es posin els mitjans per tal que no passi aixo.

El Sr. Ricard Rafecas (JxV) manifesta que aquesta tarda, li sembla que han tret les 
enganxines. Cada mes el Servei de Via Publica treu les enganxines.

El Sr. Eladio Garcia (C's) demana que es retirin els llagos de plastic del mobiliari 
urba. Aixi mateix, les pancartes que hi ha penjades en I'edifici de lloguer de la Plaga 
de I'ajuntament on hi ha dependencies municipals. Aquestes son propaganda 
partidista. Tambe fa esment que en periode electoral, cal retirar el Mag groc de la 
fagana de I'ajuntament i la pancarta sobre els politics presos.

El Sr. Ramon Arnabat (VeC) demana que se'ls faci arribar informacio dels controls 
que s'estiguin duent a terme, del respecte a les normatives en I'us de I'espai public 
per comergos, bars, restaurants, terrasses, etc.

Aixi mateix, formula el prec per tal que es revisi les webs municipals per tal que les 
informacions sobre els Consells que en elles hi ha, estiguin actualitzades.

El Sr. Noel Vinas (CUP) demana que es doni compliment a la mocio aprovada el 23 
de setembre de 2003 i no s'autoritzi la presencia de grups d'extrema dreta com va 
passar les darreres setmanes.

L'alcalde Pere Regull (JxV) manifesta que si un partit legalitzat demana permis, es 
vulgui o no es vulgui, s'ha de donar.
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La Sra. Maria Ramon (CUP) demana quines mesures ha previst I'ajuntament per la 
millora del transport public a ['Hospital de Sant Camil 
I'afectacio a I'Espiga del Covid.

tambe la situacio de

La Sra. Monica Hill (ERC) manifesta que respecte el Rebost solidari, a les 
comissions informatives sempre se'ls ha informat que tenen recursos sufficients/ 
pero la mateixa associacio ha manifestat a Penedes TV, que els falta finangament.

El Sr. Ramon Zaballa (PSC) manifesta que la informacio que els donen a la comissio 
informativa es la que elabora I'equip tecnic i es dona per valida. No te cap 
constancia de que hi hagi mancanga de productes. Com que dema te reunio amb la 
Junta del Rebost, demanara quina es aquesta demanda que diu que tenen.

Seguidament ('alcalde aixeca la sessio, de la qual, com a secret^p+f'estenc aquesta 
acta. /

Vist I plau 
('alcalde,

Ellsecretari,

AJUNTAMBNf 
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Sfcaetoria
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Alcatdla

Si,
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